

# الجمعية العامة الـ148 للاتحاد البرلماني الدولي

جنيف، 23-27 آذار/مارس 2024



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

اللجنة الدائمة

لشؤون الأمم المتحدة

C-IV/148/A.1

30 تشرين الثاني/نوفمبر 2023

## جدول الأعمال المؤقت

الجلسة الأولى: الثلاثاء، 26 آذار/مارس 2024، 09:00 – 11:00

### 1. إقرار جدول الأعمال

2. الموافقة على المحاضر الموجزة للدورة التي عقدتها اللجنة خلال الجمعية العامة الـ147 للاتحاد البرلماني الدولي في لواندا (تشرين الأول/أكتوبر 2023)

### 3. مكتب الأمم المتحدة للشباب الجديد: ضمان مشاركة أعمق مع الشباب

سعيًا لتعزيز أصوات الشباب في الأمم المتحدة، أنشأت الجمعية العامة في أيلول/سبتمبر 2022 مكتباً للشباب لقيادة المشاركة والدعوة من أجل النهوض بمسائل الشباب في جميع أنحاء الأمم المتحدة وتعزيز المشاركة الهادفة والشاملة والفعالة للشباب، والمنظمات التي يقودها الشباب، والتي تركز على الشباب في أعمال الأمم المتحدة. أصبح الدكتور فيليب بوليه الأمين العام المساعد لشؤون الشباب، وبدأ مكتب الشباب العمل في أواخر العام 2023.

وستنظر هذه الجلسة في أهداف مكتب الشباب الجديد وأساليب عمله، وستناقش السبل الكفيلة بتمكينه من النهوض بشواغل الشباب بفعالية على الصعيد العالمي.

الجلسة الثانية: الثلاثاء، 26 آذار/مارس 2024، 14:30 – 16:30

### 4. العمل الإنساني للأمم المتحدة: إلى أي مدى هو مستدام؟

مع تزايد عدد ساحات النزاعات، والكوارث الطبيعية، وغيرها من حالات الطوارئ التي تتعرض فيها أرواح البشر للخطر، يتعرض جهاز الأمم المتحدة الإنساني لضغوط متزايدة. وتعمل وكالات مثل مكتب تنسيق



الشؤون الإنسانية، ومفوضية الأمم المتحدة لشؤون اللاجئين، واليونسيف، وبرنامج الأغذية العالمي، والأونروا وغيرها في بيئات تزداد صعوبة بموارد محدودة.

وسيقدم ممثلو وكالات الأمم المتحدة لمحة عامة عن العمل الإنساني للأمم المتحدة في جميع أنحاء العالم، وتقييم التحديات، بما في ذلك التمويل.

## 5. اقتراح برلماني بشأن إصلاح مجلس الأمن

بناءً على مناقشة اللجنة حول إصلاح مجلس الأمن في الجمعية العامة الـ147 في لواندا (تشرين الأول/أكتوبر 2023)، سيقدم مكتب اللجنة الدائمة لشؤون الأمم المتحدة اقتراحاً يوفر منظوراً برلمانياً حول الحاجة إلى جعل مجلس الأمن أكثر فعالية باعتباره الهيئة التداولية الرئيسية للأمم المتحدة في مسائل الأمن الدولي. وستدعى اللجنة إلى مناقشة هذا الاقتراح واعتماده.

## 6. انتخابات مكتب اللجنة الدائمة

ستقوم اللجنة بملء الشواغر الحالية في المكتب استناداً إلى المقترحات الواردة من المجموعات الجيوسياسية.

## 7. ما يستجد من أعمال





Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

# 148th IPU Assembly

## Geneva, 23–27 March 2024

Standing Committee on  
United Nations Affairs

C-IV/148/A.1  
30 November 2023

## Provisional agenda

**First sitting: Tuesday, 26 March 2024, 09:00 – 11:00**

- 1. Adoption of the agenda**
- 2. Approval of the summary record of the Committee's session held at the 147th IPU Assembly in Luanda (October 2023)**
- 3. The new United Nations Youth Office: Ensuring a deeper engagement with young people**

Looking to strengthen young people's voices at the United Nations, in September 2022 the General Assembly established a Youth Office to lead engagement and advocacy for the advancement of youth issues across the United Nations and to promote the meaningful, inclusive and effective engagement of youth, youth-led and youth-focused organizations in the work of the United Nations. Dr. Felipe Paullier became Assistant Secretary-General for Youth Affairs and the Youth Office became operational in late 2023.

This session will examine the objectives and working methods of the new Youth Office and discuss ways to ensure it can advance youth concerns effectively at the global level.

**Second sitting: Tuesday, 26 March 2024, 14:30 – 16:30**

- 4. The United Nations' humanitarian work: How sustainable is it?**

With a growing number of conflict theatres, natural disasters and other emergencies where human lives are on the line, the United Nations humanitarian apparatus is increasingly under strain. Agencies such as OCHA, UNHCR, UNICEF, WFP, UNRWA and others are operating in increasingly tough environments with limited resources.

Representatives from United Nations agencies will provide an overview of the United Nations' humanitarian work around the world, assessing challenges, including funding.
- 5. Parliamentary motion on Security Council reform**

Building on the Committee's debate on Security Council reform at the 147th Assembly in Luanda (October 2023), the Bureau of the Standing Committee on United Nations Affairs will present a motion providing a parliamentary perspective on the need to make the Security Council more effective as the chief United Nations deliberative body in matters of international security. The Committee will be invited to discuss and adopt the motion.
- 6. Elections to the Bureau of the Standing Committee**

The Committee will fill the current vacancies on the Bureau based on proposals received from the geopolitical groups.
- 7. Any other business**

E

#IPU148